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تحقق قراردادهای انجام شده در چین با حمایت دولت
بعضی از اعضای شورای اسلامی شــهر تهران پس از ارائه گزارش دستاوردهای سفر هیأت 
مدیران شهری به چین توسط رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورا، مواردی را مطرح 
کردند. آنها بر لزوم تحقق سریع قراردادهای منعقدشده با طرف چینی و حمایت های مالی 

دولت تأکید کردند.
مهدی چمران، رئیس شورا: علاوه بر موتورهای کاربراتوری هنوز در شهر تهران موتورهای 
دو زمانه داریم. این موتورها علاوه بر بنزین، روغن هم استفاده می کنند که آلایندگی بیشتری 

دارند؛ بنابراین توجه به این وسایل نقلیه هم ضرورت دارد.
جعفر شربیانی، عضو هیأت رئیسه شورا: نظام تأمین مالی پروژه ها بین شهرهای بزرگ چین و 
تهران متفاوت است. بارها در شورا مطرح شده که دولت باید در حوزه تأمین مالی اداره شهر 

تهران به عنوان پایتخت نقش آفرینی کند.
ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه وبودجه شورا: ما نقش تعیین کننده ای در دیگر بخش ها 
نداریم و تنها مطالبه گر هستیم؛ تصمیم گیری در اختیار دولت است. اتفاقاتی که در چین 
می افتد با اراده دولت اســت و بودجه و صنعت حمل ونقل و قدرت تصمیم گیری را دولت در 
اختیار دارد. تا دولت پای کار نیاید و عزم و اراده در دولت و ســایر قوای بالادســتی نباشد 

نمی توانیم اتفاقاتی که در چین افتاده را در ایران و تهران رقم بزنیم.
نرجس سلیمانی، رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورا: شیب مناسبی در کاهش مشکلات 
حوزه حمل ونقل روزمینی شاهد نبودیم و امیدواریم بنا بر وعده های شهردار تهران تا بهمن ماه 
این موضوع محقق شود. در حمل ونقل زیرزمینی نیز تا آبان ماه سال آینده به گفته مدیران 

شهری، یک رام قطار وارد متروی تهران خواهد شد.
 مهدی عباسی، رئیس کمیسیون شهرسازی شورا: بخشی از مسائل نیاز به اصلاح فرهنگی 
دارد و از سوی دیگر باید به سرعت دســتاوردها را محقق کنیم؛ ما مأمور به وظیفه بودیم و 

امیدواریم بتوانیم زیرساخت هایی را برای مردم و آیندگان ایجاد کنیم.

مکث

 نسخه چینی نسخه چینی
 برای کاهش آلودگی هوا برای کاهش آلودگی هوا

رئیسرئیسکمیسیونعمرانوحملونقلشورایشهرتهرانکمیسیونعمرانوحملونقلشورایشهرتهران
درجریاندرجریانارائهگزارشسفربهشهرهایچین،خواستارارائهگزارشسفربهشهرهایچین،خواستار

اهتمامویژهاهتمامویژهدولتدررفعمشکلاتپایتختشددولتدررفعمشکلاتپایتختشد

زینب زینال زادهگزارش
روزنامهنگار

سفر علیرضا زاکانی، شهردار تهران به کشور چین و بازدید از شهرهای 
مختلف و گفت وگو با شــهردار پکن و مدیران برخی از شــرکت های 
خودروســاز، با محوریت حمل ونقل عمومی انجام شــد و مهم ترین 
دستاورد این سفر فعال شدن قرارداد 630دستگاه واگن مترو پس از 
7سال بود. البته این قرارداد با افزایش 25درصدی به 791دستگاه واگن 
رسید. دیروز سیدجعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون عمران و 
حمل ونقل شورای شــهر تهران در جریان ارائه گزارش دستاوردهای 
سفر به برخی از شهرهای چین و مذاکرات انجام شده گفت که در دیدار 
با شهردار پکن بر همکاری های صنعتی، فرهنگی، علمی و گردشگری 
شهرهای خواهرخوانده )پکن و تهران( تأکید شد. هیأت مدیریت شهری 
در ســفر 10روزه به چین تلاش کرد، مهم ترین موضوعات حمل ونقل 
عمومی از جمله تامین واگن برای مترو، اتوبوس های برقی و گازی و حتی 
واردات موتورسیکلت های برقی و دانش و فناوری در حوزه ناوگان ریلی 
و مسائل زیست محیطی )دستگاه زباله سوز( را پیگیری کند. به گفته او 
مرکز کنترل ترافیک پکن 290هزار دوربین دارد که یکپارچگی داده های 
حمل ونقل عمومی شهری ازجمله اتوبوس، مترو، تاکسی و دوچرخه 
در این مرکز، تحلیل و برای اداره ترافیک شــهر استفاده می شوند. 
تشکری هاشمی در گزارش خود به تشــریح جزئیات اهم بازدیدها و 
دیدارهای انجام شده در شهرهای مختلف )پکن، چانگ چون، چونگ 

کینگ، ژنگ ژو، گوانگ ژو و ژوژو( پرداخت.
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ترافیک تهران زجرآور است

مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون سلامت شــورای شــهر تهران: تعداد زیادی خودرو با پلاک شهرستان در 
تهران مشاهده می کنیم که قطعا سبب افزایش ترافیک می شود. شهرداری تهران و شورای ترافیک باید در 

این زمینه  )ترافیک( برنامه ریزی کنند چراکه چند روز دیگر با پدیده وارونگی هوا مواجه خواهیم شد.

نقش موتورسیکلت ها در آلودگی هوا
ســوده نجفــی، عضــو هیأت رئیســه شــورای شــهر تهــران: براســاس گــزارش مرکــز پژوهش هــای مجلــس، 
موتورسیکلت ها سهم زیادی در آلایندگی دارند و طبق گفته های مدیرعامل معاینه فنی شهر تهران تنها ۳۰۰ 

تا 4۰۰ دستگاه موتورسیکلت معاینه فنی دریافت کرده اند. 

رفع نواقص مجموعه ورزشی کوثر
میثم مظفر، عضو کمیســیون برنامه وبودجه شــورای شــهر تهــران: مجموعه ورزشــی کوثر در منطقــه۹ به صورت 
شتاب زده درحالی که تکمیل نشده بود در دوره قبل افتتاح شد. باوجود اینکه در 2 سال اخیر بودجه ای برای آن درنظر 

گرفته شده بود، هنوز نواقص برطرف نشده است. انتظار داریم شهرداری این مجموعه را به بهره برداری برساند.

فرسایشی شدن جنگ در غزه به ضرر اسرائیل خواهد بود
پرویز سروری، نایب رئیس شورای شهر تهران: آمریکایی ها و اسرائیلی ها اشتباه بزرگی انجام می دهند؛ چراکه 
فرسایشی شدن جنگ در غزه به ضرر اسرائیل خواهد بود و اسرائیل دیگر جایی امن برای مهاجران نیست و 

فرسایشی شدن این جنگ جز فروپاشی ارتش نازپرورده رژیم صهیونیستی نتیجه ای نخواهد داشت.

هزینه نوار تست قند خون تحت پوشش بیمه قرار گیرد
بیماراندیابتیناچارندهرروز،بســتهبهشــدتبیماریشان
چندبارقندخونشــانراآزمایشوگاهیچندینبارانسولین
تزریقکنند.اینکارروزانهاستوبرایتمامعمرشانادامهدارد.
متأسفانهنواردستگاهتشخیصقندخونوهمینطورسرسوزن
تزریقانسولینتحتپوششبیمهنیست،بهخصوصکهاخیرا
کمیابوگراننیزشدهاست.حالاتصورکنیدافراددیابتییک
خانوادهبیشــترازیکنفرباشد.ازمســئولانوزارتبهداشت
درخواســتداریمتاایناقلامراتحتپوششبیمهقراردهند
تافشارمالیکمتریبربیمارانوخانوادههایشانتحمیلشود.

نداف از اراک

تاریخ تحویل خودروهای ایران خودرو باز هم عقب افتاد
یکســالقبلباقرضوواموفروختنطلاهایهمسرمبرای
دریافتیکخودرویرانابدونســودمشــارکتازکارخانه
ایرانخودرونامنویســیکردم.بماندکهاینماشینطییک
سالگذشتهدوسهبارافزایشقیمتداشتهاست،اخیراتاریخ
تحویلآنبازهم2ماهعقبافتادهاست.درتماسوپیگیریهم

میگویندچارهایجزصبرندارید!
محمدی از تهران 

جاده کسایی تبریز تبدیل به بزرگراه شود
مدتهاستدریکیازمسیرهایجادهکساییتبریزعملیات
عمرانیافزایشمسیردرحالاجراســتکهبسیارکندپیش
میرودوبرمســائلاینمســیرکههموارهدرآنتصادفرخ
میدهدمیافزاید.جادهکســاییبایدبهبزرگراهتبدیلشودو
برایترانزیتمسیرجدیدجایگزینشودواینموضوعنیازمند
توجهاستاندارونمایندگاناستانیاست.جدایازاینمردمنیز
باوجودغیراســتانداردبودنخودروووضعیتمسیرقوانینرا

نادیدهمیگیرندوبرتعدادحوادثمیافزایند!
محمودی از تبریز

پلیس رویه ثبت اظهارات طرفین دعوا را تغییر دهد 
رویهفعلیپلیس110جهتثبتاظهاراتوشکایتیکدعوا
بهاینصورتاستکهبعدازحضوردرمحلاظهاراتطرفینرا
بهشکلکتبیثبتکردهوآنهاراملزمبهامضایاظهاراتشان
میکندوپسازآنهرکدامازآنهامیتوانندبادردستداشتن
ایناظهارنامهکهموردتأییدپلیسهمقرارگرفتهروندشکایت
خودرادنبالکنند.تااینجایکاردرســتاســتامامشکل
اینجاستکهاحتمالدارداینصحبتهاواظهاراتواقعینبوده
وبرمبنایدروغباشــدکهبااینوصفوقتوانرژیمأموران
پلیسوهمینطوردســتگاهقضاییکشوربیهودههدرمیرود.
پیشنهادمیکنمصحتوسقماظهاراتهریکازطرفینقبل
ازمستندکردنآنراستیآزماییشودوافرادبادلیلومدرک
قابلاستناداظهاراتشانراثبتوبهدستگاهقضاییارائهکنند.

داودی از تهران 

شعبه بانک رفاه در شهرک خانه اصفهان ایجاد شود
اغلببانکهاجزبانکرفاهکارگراندرشــهرکخانهاصفهان
شعبهوخودپردازدارند،امابهرغموجودپرشماربازنشستگاندر
شهرکخانهاصفهانحتییکشعبهبانکرفاهدراینشهرک
نیست.ضروریاستبانکرفاهحداقلیکشعبهوخودپردازدر

محلهوشهرکخانهاصفهاناحداثوراهاندازیکند.
محمود بلیغیان از اصفهان

خانواده های معلولان خودروی بدون قرعه کشی بگیرند
مادریکفرزندمعلولذهنیتحتپوشــشبهزیستیهستم.
پیشــنهادمیکنمبهخانوادههاییهمانندمــا،خودروبدون

قرعهکشیدادهشودتاباریازدوشماکمشود.
 مادر یک معلول از تهران

برخی دفاتر ازدواج زیر بار تعرفه مصوب ثبت نمی روند
درحالیکهمصوبهرســمیوقانونیاعلامشــدهبرایثبتدر
دفترخانــهازدواجرقم850هزارتوماناســتدفترخانهبرای
ثبتازدواجمامبلغ2میلیــونو500هزارتومانگرفتواین
ابهامبرایمانباقیماندکهتعرفه850هزارتومانیکهبهصورت
رسمیوقانونیبرایاینصنفمشخصشدهازچهمیزاناعتبار
برخورداراســت؟لطفامســئولانبراینمواردنظارتکنندو

بگویندمابهکجاشکایتکنیم؟
حسینی از تهران 

جعبه های برق فشار قوی در هشتگرد ایمن سازی  شوند
تعدادیازجعبههایبرقفشارقویکهاغلبکنار2تیربرققرار
دارنددربعضینقاطهشتگردقفلندارندیاقفلودرآنهاشکسته
شدهکهباعثپایینآمدنایمنیوایجادخطراتمرگباراست.
مسئولانادارهبرقنسبتبهایمنسازیاینجعبههایبرقکه

احتمالاقفلودربشانسرقتشدهاقدامکنند.
حیدری از هشتگرد

 مشکل کارتخوان های جدید ایستگاه های مترو برطرف شود
مدتیاستدســتگاههایجدیدیدرتعدادیازایستگاههای
مترونصبشدهکههنگامعبورازگیتبایدکارتبلیتیاکارت
کاغذیخودرابــهآنارائهکنید.برخیازایندســتگاههاکار
نمیکنند.رویبرخیدیگرارور Metro has s toppedنمایش
دادهمیشود.گاهیکارتزدهمیشودپیامیتحتعنواناین
کارتقبلًااســتفادهشدهاســتنمایشمیدهنددرحالیکه
اینگونهنیست.دربرخیمواردنیزخروجثبتمیشود.البتهمن
تجربه2ایستگاهطرشتوحسنآبادرادارموامیدوارممسئولان

زحمتکشمترونسبتبهرفعاینمشکلاتاقدامکنند.
ربیعی از تهران 

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبامردم

ارسال پیام کوتاه خوانندگانپیامک

  bamardom_hamshahri@تلگرام با مردمپیام

گزارشکارامروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه 

 نظارت ســتادی شــهرداری منطقــه یک با حضــور عباس شــعبانی 1
معاون هماهنگی و امور مناطق شــهرداری تهران و معاونان ایشان 

برگزار شد و گزارشی از اقدامات منطقه ارائه کردم.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

هماهنگی های لازم برای بازدید دانش آموزان از پروژه های محیط 9
زیســتی غرب تهران و خانه محیط زیســت ســرای محله دستغیب 

را انجام دادیم.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

در جلســات متعدد کاری حضــور داشــتم و دیداری مهــم با رئیس 5
پلیس راهــور تهران و همکاران ایشــان در راســتای تعامــلات کاری 

مرتبط داشتم .

احسان شریفی

منطقه 

با توجه به بارش باران در سطح شهر از روند خدمات رسانی تیم های 12
خدمات شهری و عوامل مستقر در نقاط آبگیر منطقه بازدید کردم 

تا شرایط برای عبور و مرور شهروندان مهیا باشد.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

در راستای بهبود وضعیت تردد در محورهای مهم و پرتردد منطقه 18
از جمله بلــوار معلم، نصــب 54 المان نــوری در دســتور کار بود که 

بازدیدی از عملیات نصب برج های نوری داشتم.

محمد جواد خسروی

منطقه 

با همراهی معاون برنامه ریزی و توســعه ســرمایه منابع انسانی در 3
جلسه بررسی بودجه و اعتبارات شهرداری  که در اداره کل برنامه و 

بودجه شهرداری تهران برگزار شد، شرکت کردم.

حمید جوانی

منطقه 

پس از بازدید قدم به قدم از سطح محدوده ناحیه4، مقرر کردم تا 11
عملیات اجرایی بازگشایی،لایروبی و اصلاح ارتفاع نهر ضلع شمالی 

میدان رازی پیگیری شود.

سید محمد موسوی

منطقه 

همراه با ولی الله مهبودی معاون دادستان استان تهران از وضعیت 16
ملک 124 واحدی بازدید داشتم و دستورات لازم برای ایمن سازی 

این ملک داده شد.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

در جلســه ای که با هــدف  بررســی آخرین وضعیت ســامانه کنترل 7
پروژه منطقه ۷ با حضور معاونین، شــهرداران نواحی و مدیران این 

منطقه برگزار شد بر اجرای طرح من شهردارم 2تاکید ویژه کردم.

نصرالله آبادیان

منطقه 

مجمع مشورتی و تخصصی منطقه را با حضور محمد آقامیری عضو 14
شورای اسلامی شهر تهران و مدیران شــهری منطقه برگزار کردم و 
موضوعاتی همچون توسعه فضای ورزشــی و رفع نیازهای عمرانی 

مورد بررسی قرار گرفت. 

امیر یزدی

منطقه 

جلسه هماهنگی معاونت های تخصصی شهرداری منطقه 2۰ در 20
خصوص پروژه باغ کشاورزی برگزار شد  که در آن شرکت کردم.

رضا شنگی

منطقه 

نشســتی  با مربیــان ایســتگاه هــای ورزش شــهروندی داشــتم و از 2
تلاش های آنها در ارتقای نشاط و سلامت اجتماعی تقدیر کردم.

مهدی صالحی

منطقه 

در سومین نشســت قرارگاه راهبردی شــهرداری منطقه شرکت 10
کردم.

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

جلســه ای با مدیــر کل امــور بانــوان شــهرداری تهــران در خصوص 6
شناسایی ظرفیت های منطقه داشتم.

مرتضی روحانی

منطقه 

برگزاری مانور مشترک حوزه های بحران و فناوری منطقه را بررسی 13
و توانمنــدی واحدهــای مختلــف زیر مجموعــه در این خصــوص را 

ارزیابی کردم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه 

۷2۰ متر مربع ساخت و ساز غیرمجاز از یک ساختمان بلند مرتبه 19
در منطقه 1۹ رفع خلاف شد. همراه با معاون معماری و شهرسازی 

بازدیدی از این فرایند داشتم.

تورج فرهادی

منطقه 

طــرح پایــش و بررســی آرای مــاده 1۰۰ نواحــی ۹ گانــه و بازدیدهــای 4
دوره ای در این خصوص را انجام دادم.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

در مراسم گرامیداشت روز دانش آموز شرکت کردم.17
رضا سیفی

منطقه 

پایشــی میدانی جهت بررســی نقــاط آبگیر و بررســی انهــار محلات 8
1۳گانه را انجام دادم.

فاطمه تنهایی

منطقه 

از شیرخوارگاه شبیر بازدید کردم و در مجمع جامعه خیرین حامی 15
معلولان کشور که با موضوع تامین هزینه جهیزیه به معلولان این 
شیرخوارگاه و با حضور رئیس سازمان بهزیستی کشور برگزار شد، 

شرکت کردیم.

محمد شیری

منطقه 

در جلسه کمیته درآمدی منطقه آخرین وضعیت تحقق درآمدهای 21
پایدار منطقه 21 را بررسی کردم.

رضا پوریافر

منطقه 

با توجه به اهمیت کاهــش میزان آب مصرفــی در آبیاری فضاهای 22
سبز منطقه ، طرح آبیاری قطره ای محله های شمالی بزرگراه شهید 

خرازی  را در دستور کار قرار دادم.

مسعود نصرتی

 موافقت اعضا
 با فروش ملک 4هزار میلیارد تومانی

دیروزدرحاشیهیکصدوهشتادونهمینجلسهشورایشــهرتهران،مهدیچمران،
رئیسپارلمانشهریدرجمعخبرنگارانازتأمینمالیبخشیازخریدهایحملونقل
عمومیتوســطدولتخبردادوگفتکهدرتأمینخریداتوبوسوهزینههایحوزه
حملونقل،بخشیدربودجهپیشبینیشدهوبخشینیزبایدتوسطدولتتأمینشود.
اگرکمبودیوجودداشــتهباشــد،درقالباصلاحیهیامتممبودجهموردتوجهقرار
میگیرد.البتهمتممبودجهدرپایانسالموردبررسیقرارمیگیردودرحالحاضر
ممکناستاصلاحیهبودجهدادهشود.اوهمچنیندربارهخروجپرونده3هزارمتری
ازکارتابلرئیسکمیسیونمعماریوشهرسازیشوراهمتأکیدکرد:»اینپروندهدر

حالرسیدگیاستوبایدابعادمختلفآنموردبررسیقرارگیرد.«
دربخشپایانیجلسهشورایشهرتهرانلایحهمجوزفروش،واگذاریوانجاممعامله
یکفقرهملکمتعلقبهشهرداریتهران،دستورجلسهبودکهباموافقتاعضاتصویب
شد.اینملک47هزارمترمربعمساحتداردوقراراستبیشاز4هزارمیلیاردتومانبه
فروشبرسدومنابعمالیحاصلازفروشاینملکبرایتوسعهشبکهحملونقلریلی
پیشبینیشدهاست.میثممظفر،عضوکمیسیونبرنامهوبودجهدرجریانبررسیاین
لایحهگفت:»ملکباکاربریاداری،تجاری،خدماتیبهارزش4200میلیاردتومان
اعلامشدهاست.اینرقمبابتدیونیکهشهرداریبهبانکتجارتدارد،پرداختخواهد
شدوبیشازاینمبلغیعنی4200میلیاردتومانتسهیلاتبرایتوسعهحملونقل
ریلیدریافتمیشود.اینفروشبرایتوســعهحملونقلریلیاستوبههیچوجه
خامفروشینیست.«لطفاللهفروزنده،معاونمالیواقتصادشهریشهرداریتهران
همبابیاناینکهشهرداریبرایخط4متروازبانکتجارتوامارزییوانچیندریافت
کردهاست،گفت:»ما۶0هزارمیلیاردتومانبدهکاربودیمکهباکاهشقیمتیوآن
از8هزاربه4هزار،رقمبدهیبه20هزارمیلیاردتومانرسیدومقررشدمااینرقمرا
تسویهکنیم.برایفروشاملاکتا3هزارمیلیاردتومانبهشهرداریمجوزدادهشده
بودوبرایاملاکبالای3هزارمیلیاردتومانبایدازشورامجوزدریافتکنیم.تاکنون
3500میلیاردتومانتسهیلاتبهشرکتعقابافشاننهاییشدهوبرایتأمیناتوبوس
ازتولیدکنندگانداخلیباید50درصدمبلغراتسهیلاتارائهدهیموشرکتاسنانیزدر

دستورکارارائهتسهیلاتاست.«

اولینبارشپاییزیشهرتهران،علاوهبرمطبوعکردن
هوایپایتخت،یکمشکلوچالشهمیشگیراهم
باخودشبههمراهآورد.طبقمصوبهشورایاسلامی
شهرتهرانبرایســال1402،درشــرایطجوی
نامناسبتا15درصدبهنرخکرایههااضافهمیشود.
باتوجهبهایــنموضوعطبقگزارشهایارســال
شدهازسویشهروندان،برخیازرانندگانتاکسی
درنخســتینبارانپاییزیشــهرتهرانبهصورت
خودجوشاقدامبهافزایشنــرخکرایهکردهاند،اما
سازمانتاکسیرانیوهمچنینشورایاسلامیشهر
تهراندراینرابطهتأکیــدکردندکهبهدلیلفراهم
نبودنزیرساختها،تبصرهافزایشتا15درصدبه
نرخکرایهدرشــرایطجوینامساعدامسالاجرایی

نمیشود.
اصلماجراازاینقراراســتکهدرتبصرهشــورای
اسلامیشهرتهرانتأکیدشدهبوداجرایاینمصوبه
منوطومشروطبهایجادسیستمحملونقلهوشمند
مناسببرخطاست؛شــرایطیکهفعلادرناوگان

تاکســیرانیاجراواعمالنشدهاســتودرنتیجه
موضوعافزایش15درصدیدرسالجاریامکانپذیر
نیستورانندگانتاکسیمجازنیستندمبلغیبیشتر
ازنرخمصوبراازمسافرانطلبکنند؛موضوعیکه
معاوننظارتوامورمناطقسازمانتاکسیرانیشهر
تهرانهمچندروزقبلآنرااعلامکردهبود.محمد
علویزادهدراینرابطهگفتهبود:»درابتدایســال
45درصدبهنرخکرایههااضافهشــدوشورایشهر
اجازهداددرصورتفراهمشــدنشــرایطدرزمان
بارندگــیواوجترافیک15درصدبــهنرخکرایهها
اضافهشودکهامسالاین15درصداجراییوعملیاتی

نشدهاست.«
بهاینترتیبازطرفســازمانمتولیتاکسیهای
شهرتهرانرسمابهرانندگانتاکسیاعلامشدکه
برایامسالمجوزافزایشنرخکرایهمصوبدرشرایط

نامساعدجویراندارند.
همچنیــنســیدجعفرتشکریهاشــمی،رئیس
کمیسیونعمرانوحملونقلشورایاسلامیشهر

تهرانبااشــارهبهافزایشنرخکرایههادرروزهای
بارانی،ازمعلقشدناینموضوعبهدلیلفراهمنبودن
زیرســاختهایتعیینشــدهخبردادوگفت:»در
مصوبهتعییننرخکرایهتاکسیهایشهرتهرانودر
تبصرهسوماینمصوبهگفتهشدهبهشهرداریتهران
اجازهدادهمیشوددرشرایطآبوهوایینامساعدتا
سقف15درصدبهکرایهتاکسیهااضافهکند.البته
اجرایاینتبصرهمنوطبهایجادسیستمحملونقل
هوشمند،مناسبوبرخطبراینظارتاست،امااز
آنجاییکهسازمانتاکسیرانیهنوزنتوانستهاست
اینســامانههایهوشــمندراایجادکند،بنابراین
اجرایاینتبصرهتازمانراهاندازیسامانههامعلق
خواهدبود.«پیگیریهاازسازمانمدیریتونظارت
برتاکسیرانیشهرتهراننشــانمیدهدکهازنظر
اینسازمانهمامسالتاکســیهااجازهافزایشتا
15درصدنرخکرایهدرشرایطجوینامساعدراندارند
ونرخکرایهشناوربهدلیلفراهمنبودنزیرساختها

اجرانمیشود.

اما مسافران کاری چه باید انجام دهند؟
بهاینترتیبمســافراندرصورتتخلفاحتمالی
رانندگانتاکســی،میتواننــدازطریقســامانه
137پلاسواعلامشــمارهپلاکتاکسیازراننده

متخلفطرحشکایتکنندتابهآنرسیدگیشود.
همچنینبنابراعلاماینسازمان،تاکنونشکایتی
مبنیبرمطالبهودریافتکرایهبیشترازنرخمصوب

درروزبارانیبهدستآنهانرسیدهاست.

8مشوق نوسازی  در بافت فرسوده
 تخفیفات ویژه عوارض پروانه ساختمانی

 وام 45۰میلیون تومانی دولت
 تخفیف 5۰درصد حق الزحمه ناظر سازمان نظام مهندسی

 یک طبقه تشویقی به املاک بالای 1۰۰متر
 تراکم 4طبقه به املاک 5۰تا 1۰۰متر که امکان تجمیع ندارند

 ارائه رایگان کل مساحت بن بست درصورت تجمیع تمامی املاک واقع در کوچه بن بست
 دوطبقه تشویقی درصورتی که مساحت کل تجمیع به 4۰۰متر برسد

 ساخت پارکینگ های محلی برای تأمین جای پارک خودرو در بافت های فرسوده و ریزدانه

ناصرامانی،عضوکمیســیونبرنامهو

درشهر
بودجــه،هفتــهگذشــتهدرجریان
محلهگردیهایخودبهمحدودهناحیه
3منطقه۶رفت،ازمحلاتوصال،جمالزادهوکشاورز

بازدیدکردوباساکنانبهگپوگفتپرداخت.
دیروزاودرجریانیکصدوهشتادونهمینجلسهشورا
گزارشیازاینمحلهگردیکهبخشزیادیمربوطبه
محلهوصالبوددادوگفتکهدانشگاهتهرانبخشیاز
اینمحلهاستکهدرگذشتهبعدازافتتاحایندانشگاه
بهعنوانیکمرکزعلمیومعتبرکشــور،بسیاریاز
مردم،همجواریباآنرابرایسکونتگاهخودانتخاب
کردند،زیرامحلهعلمیوفرهنگیتلقیمیشد.اودر
تشریحمشکلاتاینهمجواریکهامروزساکنانباآن
دستبهگریبانهستندتأکیدکرد:»بهمرورزمانوبا
غلبهواحدهایاداریوتجاریبهویژهپسازسال78و
ابلاغطرحتوسعهدانشــگاه،مردمکمکماینمحلهرا
ترککردندوامروزاینمحلهحدود10هزارو900نفر

جمعیتدارد.درقالبطرحتوســعهدانشگاه،بخشی
ازاملاکریزدانهمحلهتوسطدانشــگاهودرمقطعی
همتوسطشهرداریتهرانتملکشــد،امااملاکبا

کاربریهایبزرگهمچناندرمحلهفعالند.«
اوبابیاناینکهمحله،تقریباًازهمهسرانههایخدمات
شهریمحروماســت،گفتکهدراینمحلهخبریاز
بوستانویژه،بازارچه،چمنمصنوعیو...نیست.آنطور
کهامانیعنوانکرده:»املاکشخصیوبزرگیهمدر
سطحمحلهمطرودماندهو51ملکدانشگاهیاشهرداری
رهاشدهاند.اگرزمینبودهدورآننردهکشیدهاندواگر
ملکمســکونیبودهدربآنرابستهاند؛جزیکی،دو
موردکهحالتبرجداشتهوبهعنوانخوابگاهدانشجویی
استفادهمیشده،امامابقییابهشکلپارکینگاندویا

محصورشدهاند.«
ترافیکومشکلاتمربوطبهنظافتشهریو...مواردی
بودندکهتوسطاینعضوکمیسیونبرنامهوبودجهبه

آنهااشارهشد.

کارهای انجام شده در برخی از شهرهای هدف در سفر به چین
  شهر پکن: اینشهرنخستینمقصدمابودکهبامحســنبختیار،سفیرایراندرچینویینیونگ،
شهردارپکندیدارکردیمورویموضوعاتگردشگریوفرهنگیگفتوگوهاییصورتگرفت.همچنین

اجلاسیه»یککمربند-یکراه«درپکنبرگزارشدوشهردارتهراندرآنسخنرانیکرد.
  شهر چونگ کینگ: مجمعهمکاریتجاریاقتصادیایرانوچیندراینشهربرگزارشدودراین
مراسمسخنرانیکردموازسرمایهگذارانوفعالانصنعتحملونقلدعوتکردیمبهتهرانسفرکنندکه

دراینزمینهتفاهماتیهمانجامشد.
  شهر گوانگ ژو: ازمرکزفرمانشبکهمترودراینشهربازدیدکردیم.گوانگژوبیشاز11میلیون
نفرجمعیتداردکهبا۶22کیلومترشبکهمتروتوانسته۶8درصدازسفرهایشهریرابهخوداختصاص
دهد.اینموضوعمیتواندالگویخوبیبرایتهرانایجادکندتابااتصالقطارهایشهریوحومه،مدیریت

خوبیدرسفرهاداشتهباشیم.
  شهر ژوژو: ازفرایندتولیدترامواباچرخهایلاستیکیدراینشهربازدیدانجامدادیمکهاینقابلیت
سببشــدرویموضوعتراموافکرکردهوباابعادودقتنظربیشــتریاینموضوعرابررسیکنیمتادر

تصمیمگیریشیوهدرستدرپیشبگیریم.

)BJHAD( شرکت تولیدکننده خودروهای هوشمند
اینخودروهابدونرانندهاقدامبهجابهجاییمسافروبارمیکنند،هوشمندوتواناییتردددرمقصدومبدأ
مشخصیدارند؛اینآیندهمحتملبرایکشورماخواهدبودوبایدازهمینحالابسترهایلازمفراهمشود.

پل لینگ دینگ یانگ
اینپروژهازبزرگترینپلهایمعلقدنیاستکه32کیلومترطولداردکه۶/5کیلومترآناززیردریا
عبورمیکند.اینپلدرکمتراز4سالبهاتماممیرسدوارتفاعدکلشازسطحپل270متراست.

پلهمازسطحدریا90مترارتفاعدارد.

خداحافظی با آلودگی پکن
حدود11سالپیش،پکندرلیستآلودهترینشهرهایجهانجایداشت،اماشرایطبهگونهایتغییر
کردهکهامروزشاهدهستیمبهشهرپاکتبدیلشدهاست.درواقعبااقداماتانجامشدهوفراهمکردن

برخیاززیرساختهاپکنباآلودگیهواخداحافظیکردهاست.

تصمیم انقلابی برای جمع آوری موتورهای بنزینی
چینبرایحلمشکلآلودگیهواکارهایبسیارشــگفتانگیزیانجامندادهاست.مااگربتوانیم
موتورسیکلتهایبنزینیراجمعآوریوموتورهایبرقیراجایگزینکنیم،بخشزیادیازآلودگی
هواحلمیشود،چراکهموتورها8برابرخودروهاآلودگیدارندوبرایجمعآوریوساماندهیآنها

نیازمندتصمیمانقلابیهستیم.

مهدی اسماعیل پور، روزنامهنگار

آیا افزایش کرایه تاکسی در شرایط بارانی قانونی است؟

اطلاعات آلودگی هوای تهران در دسترس عموم است

وصال؛ محله ای محروم در مرکز پایتخت
عضوکمیسیونبرنامهوبودجهشورایشهرتهرانگزارشیازمحلهگردیدرمنطقه۶ارائهکرد

وبهتشریحمطالباتساکنانهمجواربادانشگاهتهرانپرداخت

مهمترینمنبعثبــتوانتشــارآلایندههایهوای
تهرانیکســایتاینترنتیاستکهایناطلاعاتو
پیشینهآنرابهشکلقابلجستوجو،ارائهودائما

بهروزمیکند.
ازچندروزپیشدرفضایمجــازی،اخباریدرباره
حذفاطلاعاتآلودگیهواازسایتشرکتکنترل
کیفیتهوایشهرداریتهرانمنتشرشدبهاینمعنا
کهایندادههادیگربهصورتعمومیقابلدستیابی
نخواهدبــود؛درنتیجهنگرانیهاییدربارهســطح

آلودگیهوایپایتختبهوجودآمدهبود.

 اما اصل ماجرا چیست؟
درسالهایقبلآلودگیشــدیدهوادراواخرپاییزو
اوایلزمستانباعثتعطیلیمراکزآموزشیواداری
شدهبودکهبهنوبهخودبرزندگیروزانهدرشهرتأثیر
مستقیمداشت.درفضایمجازیاظهارنظرهاییدرباره
تلاشبرایمخفیکردنسطحآلودگیشهروارتباط
آنباتعطیلاتوآلایندگیخودروهامطرحشدهبود.

مدیرعاملشــرکتکنترلکیفیتهوایشهرداری
تهراندرگفتوگوباهمشــهریباتکذیباینادعا
شرحدادکهاطلاعاتبهروزآلایندههاهمچنانبدون
محدودیتدردسترسعموماستوتنهااستفادهاز

آرشیونیازبهثبتنامآنهمبهصورترایگاندارد.
محمدمهدیمیرزاییقمیمیگوید:»22ایســتگاه
سنجشآلایندهدرسطحشــهرداریمکهمجهزبه
آنالایزرهای)دســتگاههایاندازهگیــریکیفیت
هوا(مختلفهســتند.بــاایــنآنالایزرهاوضعیت
گازهاوذراتمعلق،محاســبهشــدهوبراساسآن
شــاخصاصلیکیفیــتهــوا)AQI(محاســبه
میشــود.نتیجهمحاســباتبهصــورتلحظهای،
ساعتیو24ساعتهدردســترسعمومقرارداشته
واکنونهمازطریقســایتشــرکتبهنشــانی
https://air.tehran.irدراختیارهمهشهروندان
اســت.«اومیافزاید:»نکتهایکهوجوددارددرباره
آرشیوسالهایگذشتهاطلاعاتودیتاهایمربوط
بهغلظتآلایندههاست.ایناطلاعاتموردمراجعه

عموممردمنیستومخاطبخاصدارد؛ماننداینکه
پژوهشگرانازآناســتفادهمیکنند.برایاینکهما
بتوانیمازاینطریقبازخورددریافتکنیمواطلاعات
رابهصورتگستردهتروبهتردراختیارجامعههدف
قراردهیموبامخاطبانارتباطبرقرارکنیم،بایدیک
ثبتنامسادهورایگانانجامشود.بهاینشکلکاربر
واردسایتمیشودومیتواندبههمهاطلاعاتمورد

نیازدرهربازهزمانیدسترسیپیداکند.«
قمیباتأکیدبراینکهدرتمامدرگاههایاینترنتیارائه
خدماتعمومیازمخاطــبمیخواهندکهثبتنام
اولیــهراانجامدهد،بیانمیکند:»شــرکتمایک
سامانهپیامکیداردکهدرمواقعاضطراروزمانیکه
شاخصبهحدهشدارمیرسدبهمخاطبانخودپیام
میدهد،امابانکاطلاعاتیمامحدوداست.باثبتنام
کاربران،میتوانیماینجامعــهمخاطبراافزایش
دهیم.میتوانیمببینیمکهچهکسانیعلاقهمندبه
سنجشآلودگیهواهستند.اگردرپروژهخاصینیاز
بودکهازنظرمحققانوافرادصاحبنظراستفادهکنیم

ازکسانیکهدرسایتثبتنامکردهاند،بهرهمیبریم.«
اوتأکیدمیکند:»موضوعدیگر،سوءاستفادههایی
استکهممکنبودازاینسایتصورتبگیردوقبلا
هماتفاقافتادهبود؛مثلاافرادیازاطلاعاتاستفاده
میکردندوبراســاسآنمقالاتیمینوشتندبدون
اینکهمنبعراذکرکنندیااینکــهاطلاعاتیراارائه
میکردندومأخذراشرکتکنترلکیفیتهواذکر

میکردند؛درحالیکهارتباطیباشــرکتنداشت.«
مدیرعاملشرکتکنترلکیفیتهوایتهرانباذکر
مثالیمیگوید:»بخشــیازمشاوراناملاکهنگام
نوساناتقیمتمســکن،ازاطلاعاتشرکتکنترل
کیفیتهوااستفادهکردهوبهمشتریانگفتهبودندکه
درمناطقیآلودگیهواکمتراستوبههمیندلیلبه

قیمتاملاکآنمناطقافزودهبودند.«

محمد سرابی، روزنامهنگار
تسریع نوسازی با عبور از 7مانع

مدیرعاملسازماننوسازیشهرتهران:حدود4427هکتاربافتفرسودهدرپایتختوجوددارد

براساس آخرین اطلاعات حدود 4427هکتار بافت 

پروژه
فرســوده در تهران وجود دارد؛ بافت هایی که 
وجودشان در پایتخت علاوه بر ایجاد اغتشاشات 
بصری، بســتری برای بروز چالش ها، مشــکلات و آسیب های 
اجتماعی فراهم کرده  و در زمان بروز حوادثی چون زلزله و... هم 
حکم تشدیدکنندگی آثار تخریب و در نهایت افزایش صدمات 
جانی و مالی را در پی دارند؛ از این رو نوســازی آنها امری لازم و 
ضروری است و مدیریت شهری در این دوره تلاش کرده از طریق 
پیش بینی مشوق ها و رفع برخی از موانع این فرایند را تسریع و 
تســهیل کند. گرچه به گفته مهدی هدایت، مدیرعامل سازمان 
نوسازی شــهر تهران، تا کنون 45درصد از بافت های فرسوده 
پایتخت نوسازی شده اند، اما با وجود حمایت های مدیریت شهری 
از این اقدام که منجر به افزایش 62درصــدی صدور پروانه در 
بافت های فرسوده شده است، گویا روند نوسازی در این بافت ها 
به کندی انجام می شود؛ موضوعی که هدایت هم آن را تأیید می کند 
و می گوید: »نوسازی بافت های فرسوده تهران در برخی از نقاط با 
موانعی مواجه است که رفع آنها نیاز به کمک و حمایت مجلس و 
دولت دارد.« آنطور که مدیرعامل سازمان نوسازی شهر تهران در 
گفت وگو با همشهری عنوان می کند: »7مانع سد راه نوسازی است 

که برای سرعت بخشیدن به این فرایند باید از آنها عبور کرد.«

  مانع اول؛ ارائه تسهیلات: دولت برای نوسازی بافت های فرسوده تسهیلات پیش بینی 
کرده، اما بانک ها همکاری نمی کنند.

  مانع دوم؛ نظام مهندسی: مهندسان ناظر به دلیل دردسرهایی که بافت های فرسوده دارند، 
علاقه ای به نظارت بر فرایند نوسازی این املاک ندارند.

  مانع سوم؛ محدوده تاریخی: بخشی از بافت های فرسوده در محدوده های تاریخی مانند 
بازار تهران قرار دارند که باتوجه به موضوعات میراث فرهنگی نمی توان مانند سایر نقاط نوسازی 

را در این محدوده ها عملیاتی کرد.
  مانع چهارم؛ املاک سرقفلی: اکثر واحدهای تجاری که دچار فرسودگی شده اند، سرقفلی 

هستند و باتوجه به قوانین نوسازی این بافت ها نیازمند مشارکت مالک و سرقفلی است.
  مانع پنجم؛ املاک میان تجمیع: مخالفت شهروندان در تجمیع املاک هم فرایند نوسازی را 

کند می کند؛ به ویژه اینکه ملک در میان چند واحد که قصد تجمیع دارند، قرار بگیرد.
  مانع ششم؛ کمبود سرانه ها: در برخی از نقاط هم کمبود سرانه ها ازجمله خدماتی و... 

فرایند نوسازی را سد می کند.
  مانع هفتم؛ کمبود تولید مسکن: تهران با کمبود مسکن مواجه است و کمتر تولید مسکن 

برای نوسازی بافت های فرسوده در دستور کار ادوار شهرداری تهران قرار داشته است.

موانع 
هفت گانه

پیشنهاد شهرداری برای رفع برخی از موانع
 انتخاب مهندسان ناظر توسط مالکان بافت های فرسوده 

 بازنگری در نوسازی محدوده های بافت تاریخی توسط وزارت میراث فرهنگی و گردشگری
 تدوین قوانین در راستای پیش بینی حقوق سرقفلی

 امکان اجرای ماده ۹لایحه نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای برنامه های عمومی، 
عمرانی و نظامی درخصوص تملک املاکی که در میان املاک تجمیعی قرار گرفته اند

 رفع کمبود سرانه ها با اجرای پروژه هایی مانند دژ باغ کن، باغ راه حضرت فاطمه)س( و...
 اجرای طرح کلید به کلید از طریق تولید مسکن معوض در بافت های فرسوده
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)CRCC( شرکت تولیدکننده اتوبوس برقی
اینشرکت،اتوبوسبرقیتولیدمیکندکهبایکبارشارژ
میتواندمسیر400کیلومتریراطیکند.اتوبوسهابسیار
باکیفیتهستندوامروزبرایخریداتوبوسدیزلی8میلیارد
تومانمیپردازیم،امابا10میلیاردتومانمیتواناتوبوس

برقیپاکخریداریکرد.

)GAG( شرکت تولیدکننده خودرو برقی
اینشــرکت،خودروهایبرقیباگارانتیباتریمادامالعمر
تولیدمیکنــد.قیمــتخودروهایاینشــرکتمعادل
خودروهایداخلیایراناســت،امابااینتفاوتکهسالم،

پاکوایمنهستند.

YUTONG شرکت تولیدکننده
بزرگتریــنتولیدکننــدهانــواعاتوبوسدردنیاســت.
اتوبوسهــایگازی،برقــی،18متریو...درآنســاخته
میشودوساختاتوبوس24متریرادردستورکاردارند.به
هرحالمیتوانازظرفیتاینشرکتدرتامیناتوبوسهای

پاکاستفادهکرد.

رایزنی برای انتقال تجربه 

CRRC مذاکرات با شرکت های نورینگو و
اینشرکتتولیدکنندهقطارهایسریعالسیراست.باتوجه
بهپیگیریدولتبرایاستفادهازاینقطارهادرمسیرهای
برونشهری)تهران-شیراز(و...میتوانازظرفیتوتجارب

چنینشرکتیاستفادهکرد.

پیگیری های حوزه مترو
ازمهمتریندستاوردهایاینسفر،تکمیلقراردادواگنهای
متروبودکهفقط8رامقطار)5۶واگــن(بهطورکاملوارد
میشــوندو10رامقطار)70واگن(بهصورتقطعاتوارد
ودرایرانتکمیلمیشــوندوبقیههمباســهم55درصد
داخلیســازیباتوانمهندسیداخلیســاختهمیشوند.
قراردادساخت840بوژیدرایرانهممنعقدشدویکرام

قطار)7واگن(12ماهدیگرواردایرانمیشود.
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